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P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr XVIII/2012 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  29 lutego  2012 r. 
         
           Na 15 radnych na Sesji RG obecni byli wszyscy radni. 
Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 
1. Eugeniusz KrzyŜanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 
2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 
3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 
4. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 
5. Mateusz Ostapiuk – Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG 
6. Romuald Gawlik – Dyrektor Terenowy Oddziału ARR w Gorzowie Wlkp. 
7. Stanisław Panek – Komendant Powiatowy Policji w Strzelcach Krajeńskich 
8. Krystyna KrzyŜanowska – Kierownik GOPS w Zwierzynie 
9. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie XVIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego Gminy Zwierzyn. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja dyrektora Agencji Rynku Rolnego Oddziału Terenowego w Gorzowie Wlkp. o 

sytuacji w rolnictwie. 
7. Informacja o działalności GOPS w Zwierzynie za 2011r. 
8. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w 2011r.” 
9. Informacja o stanie urządzeń wodociągowych na terenie Gminy Zwierzyn. 
10. Informacja dotycząca zarządcy sieci wodociągowej. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Interpelacje i zapytania sołtysów. 
13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wystąpienia Gminy Zwierzyn ze Stowarzyszenia Lubuska Sieć Szerokopasmowa z 
siedzibą w Gorzowie Wlkp., 

b) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w miejscowości Górki 
Noteckie, oznaczonej numerem ewidencyjnym 115/10 o powierzchni 0,0109 ha, 

c) zmiany regulaminu określającego warunki przyznawania i wysokości składników 
wynagradzania i niektórych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli, 
zatrudnionych w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Zwierzyn, 

d) zmiany uchwały Rady Gminy Zwierzyn w sprawie diet za udział w pracach Rady 
Gminy Zwierzyn i jej organów, 

e) zmiany uchwały budŜetowej na 2012 rok, 
f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zamknięcie XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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1. Otwarcie XVIII zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 1002 otworzyła Stefania Sierocińska 
przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, Ŝe na 15 radnych na sali obrad 
obecnych jest 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  
 
Następnie przewodnicząca powitała radnych oraz zaproszonych gości. 
         
2. Przedstawienie porządku obrad 
 
           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad 
XVIII zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są 
propozycje odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zgłosił wniosek, Ŝeby punkt 7 porządku obrad 
„informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego Gminy Zwierzyn” umieścić po punkcie 3 na 
prośbę Komendanta Powiatowego Policji ze względu na wzywające go obowiązki słuŜbowe. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński poinformował, Ŝe w protokole z poprzedniej sesji na stronie 3 
błędnie zapisano miejscowość- jest Płomykowo, a powinno być  Przyłęg oraz, Ŝe na stronie 5 
protokołu brak jest zapisu o przyczynie rezygnacji członków z pracy w komisji statutowej, 
gdzie powinien być zapis, Ŝe rezygnują do momentu uchwalenia herbu gminy, zgłaszając 
wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 3 „przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji” i 
przeniesienie go na następną sesję. 
 
Stefania Sierocińska poinformowała, Ŝe nagranie z poprzedniej sesji zostanie odsłuchane i 
jeŜeli zostaną faktycznie stwierdzone błędy, to sprostowanie zostanie wprowadzone do 
protokołu. 
Następnie poinformowała, Ŝe punkty 1 i 2 bez zmian, jako 3 będzie „informacja o stanie 
bezpieczeństwa publicznego Gminy Zwierzyn” a od punktu 6 kaŜdy kolejny przesunie się o 
jeden wyŜej, tzn. 8 na 7 itd. 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 
Radni przyjęli jednogłośnie zmieniony porządek  obrad, za przyjęciem głosowało 15 radnych. 
 
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego Gminy Zwierzyn. 
 
              Stanisław Panek Komendant Powiatowy Policji w Strzelcach Krajeńskich złoŜył 
informację o stanie bezpieczeństwa publicznego Gminy Zwierzyn (informacja w załączeniu 
do protokołu). 
 
Andrzej Wiśniewski Sekretarz Gminy zapytał, czego moŜemy się spodziewać w związku ze 
zbliŜającymi się rozgrywkami czerwcowymi Euro 2012. 
 
Stanisław Panek w związku z Euro 2012 oddelegowanych z naszej komendy będzie 6 
policjantów, dlatego u nas będą mniej widoczni. Zespoły interwencyjne będą wysyłane  w 
razie potrzeby. 
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Jadwiga Przybyszewska sołtys Błotna zapytała, jak wygląda ze strony policji sprawa 
wyraŜania zgody na organizację zabaw, gdyŜ organizator z UG w Zwierzynie jest wysyłany 
na policję po zgodę a policja odsyła organizatora po wcześniejsze wyraŜenie zgody przez 
urząd. 
 
Stanisław Panek stwierdził, Ŝe imprezy masowe podlegają pod ustawę, gdzie obowiązuje 
organizatora wcześniejsza informacji policji o jej organizowaniu. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy stwierdził, Ŝe moŜna to rozwiązać w ten sposób, Ŝe 
pracownik urzędu zaznaczy na wniosku wyraŜenie zgody, a organizator  z tym uda się na 
policję w celu poinformowania ich o imprezie. Ja natomiast podpisuję decyzję na podstawie 
tego, Ŝe mam informację o tym, Ŝe policja jest powiadomiona o organizacji zabawy. 
 
Radna Urszula Kruszyna stwierdziła, Ŝe z informacji przekazanej przez komendanta 
usłyszała, Ŝe będzie on egzekwował zero tolerancji w przemocy w rodzinie, a ona jako 
pracownik socjalny nie ma wsparcia od policji przy wizytach w domach, gdzie jest przemoc, 
gdyŜ nie ma moŜliwości skorzystania z pomocy dzielnicowego, którego często nie ma. 
 
Stanisław Panek stwierdził, Ŝe dzielnicowi są, pracują na róŜne zmiany, czasami mają inne 
zadania. Dzielnicowy ma telefon komórkowy, proszę dzwonić. 
 
Radny Wojciech Rojek poinformował, Ŝe miał zdarzenie, próbował skontaktować się z policją 
w Strzelcach Krajeńskich i dłuŜszy czas nie mógł się dodzwonić . Dwa razy dzwonił na nr 
112, gdzie przekierowywano go na policję w Strzelcach Krajeńskich i dalej nie mógł się 
dodzwonić. 
 
Stanisław Panek poinformował, Ŝe zostanie to sprawdzone. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński pogratulował awansu na stanowisko Komendanta 
Powiatowego Policji, Ŝycząc jednocześnie sukcesów w pracy zawodowej. Następnie prosił, 
aby patrole policji były na ulicach w godzinach szczytu. Zgłosił równieŜ problem graficiarzy 
w Górkach Noteckich, których cięŜko „wyczaić”. Prosił takŜe o zwrócenie uwagi na 
gromadzącą się młodzieŜ w godzinach nocnych oraz na stan dróg. 
 
Stanisław Panek poinformował, Ŝe jeŜeli nastąpi kolizja pojazdu z przyczyny dziury na 
drodze, to policja wówczas zawiadamia zarządcę drogi, gdyŜ w innym przypadku nie mamy 
wpływu na stan dróg. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG podziękowała za przekazanie cennych informacji na 
temat bezpieczeństwa publicznego w gminie Zwierzyn, jednocześnie składając gratulacje w 
związku z objęciem stanowiska Komendanta Powiatowego Policji w Strzelcach Krajeńskich. 
Następnie zamknęła dyskusję i punkt 3 porządku obrad. 
 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska otworzyła dyskusję . Nikt nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego 
przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 4. 
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5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  
      w okresie międzysesyjnym. 
 
            Stefania Sierocińska przewodnicząca RG przedstawiła informację o działaniach 
podjętych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 5. 
 
6. Informacja dyrektora Agencji Rynku Rolnego Oddziału Terenowego w Gorzowie 
Wlkp. o sytuacji w rolnictwie. 
 
Romuald Gawlik dyrektor Oddziału Terenowego ARR w Gorzowie Wlkp. na początku 
poinformował, czym zajmuje się Agencja Rynku Rolnego. W swojej wypowiedzi przekazał 
informację związaną z dopłatami do materiału siewnego, gdyŜ jak stwierdził, w powiecie 
strzelecko-drezdeneckim temat ten jest niezbyt popularny. Następnie przekazał  informację na 
temat sytuacji w rolnictwie. Przedstawił ceny zbóŜ i skupu trzody. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy nawiązał do obowiązkowych kiedyś dostaw płodów 
rolnych, jednocześnie kierując pytanie, jako do przedstawiciela PSL, czy w kuluarach mówi 
się o dodatkach do emerytur dla tych osób za te dodatkowe dostawy. Zadał równieŜ pytanie 
czy moŜna spowodować, Ŝeby PSL zaczęło mówić o dwóch kategoriach rolników, tych 
którzy posiadają ziemię i tych, którzy utrzymują się z ziemi.  
 
Romuald Gawlik odnośnie pierwszego zapytania stwierdził, Ŝe obiecane jest przez młodych 
pracowników ministra zweryfikowanie tych spraw. Natomiast odnośnie tematu posiadaczy 
ziemi a producentów rolnych  stwierdził, Ŝe niewiele uda się zrobić, jeŜeli juŜ coś kupił, nie 
da się tego cofnąć. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy zaproponował, Ŝeby na następną sesję zaprosić                   
p. Zielińskiego z ANR w Strzelcach Krajeńskich. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zwrócił się z pytaniem jako do przewodniczącego Rady 
Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego, jaka jest przyczyna likwidacji Zaocznego Technikum 
Rolniczego w Strzelcach Krajeńskich. 
 
Romuald Gawlik stwierdził, Ŝe nie załapało się ono w poczet administrowania przez 
ministerstwo, brak jest równieŜ kandydatów do nauki w szkole. 
 
Stefania Sierocińska zamknęła dyskusję i punkt 6. 
 
7. Informacja o działalności GOPS w Zwierzynie za 2011r. 
 
Krystyna KrzyŜanowska kierownik GOPS w Zwierzynie przedstawiła informację o 
działalności GOPS w Zwierzynie za 2011 r. (informacja w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 7. 
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8. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z realizacji „Programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi w 2011r.” 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z 
realizacji „Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2011r.” ( sprawozdanie 
w załączeniu do protokołu). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i punkt 8. 
 
9.Informacja o stanie urządzeń wodociągowych na terenie Gminy Zwierzyn. 
10. Informacja dotycząca zarządcy sieci wodociągowej. 
 
W związku z nieobecnością na sesji Rafała Rokaszewicza prezesa PGKiM Sp. z.o.o. w 
Starym Kurowie informacji na temat punktu 9 i 10 udzielił Eugeniusz KrzyŜanowski Wójt 
Gminy Zwierzyn. Poinformował, Ŝe w tym roku planuje się modernizację stacji wydobywania 
wody w Zwierzynie. Po wykonaniu tych zadań i po wyłonieniu zarządy sieci wodociągowej 
wrócimy do uwag kierowanych wcześniej przez radnych. Stwierdził, Ŝe dotychczasową 
współpracę z obecnym zarządcą  określa na bardzo dobrą, który wywiązuje on się naleŜycie 
ze swoich zadań. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe jeŜeli planujemy połączenie dwóch 
wodociągów, to dobrze  byłoby pomyśleć o jakiej wydajności pomp mówimy. Nie mamy 
informacji na temat zasuw, liczników i hydrantów. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy stwierdził, Ŝe nowa część sieci jest w 100% objęta 
pomiarem, pozostaje tylko Zwierzyn i Górki Noteckie. Weryfikacją stanu wodociągu są 
niskie temperatury ( nie miałem sygnału o zamarznięciach na sieci wodociągowej). 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, Ŝe zakupione pompy nie były przypadkowe. 
Nie jest priorytetem połączenie dwóch sieci, priorytetem będzie modernizacja pierwszej i 
drugiej stacji. JeŜeli uda się nam zawrzeć porozumienie, Ŝe mamy zarządcę sieci 
wodociągowej na 10 lat, to wówczas opracujemy program działania. 
 
Stefania Sierocińska zamknęła dyskusję i punkty 9 i 10. 
 
11. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Zdzisław Czajka:  

- przekazał wniosek mieszkańców o uprzątnięcie boiska sportowego przy piekarni w 
Zwierzynie, na którym jest pełno śmieci (szkła), 

- wnioskował o remont dróg powiatowych oraz drogi gruntowej w Zwierzynie od 
posesji p. Piotrowskiego do p. Sęka. 

 
- Leokadia  Leśniewska: 
- przekazała wniosek  p. Łyskawa o interwencję w sprawie cieknącego dachu na 

budynku gminnym, 
- wyłącznie pisemnie wnioskowała o: 
- naprawę dróg gminnych,  
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drogi powiatowej od cmentarza w Gościmcu w stronę Błotna,  
- wycięcie usychającej lipy przy podjeździe do ośrodka zdrowia w Gościmcu,  
- interwencję w sprawie nie świecących się lamp w okolicy mostka koło szkoły w 

Gościmcu i pierwszej lampy od krzyŜówki w stronę Błotna. 
 
Robert  Wcisło wnioskował o: 

- naprawę w drogi dojazdowej do posesji p. Lisieckiego od strony przepompowni, którą 
na odcinku 30 m nie da się przejechać,  

- naprawę drogi od mostku do posesji p. Kuświk, na której liczne dziury w jezdni 
utrudniają przejazd, 

- naprawę drogi od mostku do bloków po byłym ZPŁ w Przysiece koło posesji p. 
Hoboczek, na której liczne dziury w jezdni oraz duŜa kałuŜa (brak odprowadzenia 
wody)  utrudniają przejazd, 
 naprawę drogi od posesji p. KrzyŜanowskiego do końca ul. Kolonii Santockiej, 

-  naprawę drogi od stacji PKP do posesji p. Kapustka, na których liczne dziury w 
jezdni utrudniają przejazd. 

 
Stefania Sierocińska wnioskowała o naprawę drogi od ABC w kierunku Sarbiewa, ul. Leśnej 
w Sarbiewie, ul. Kościelnej w Zwierzynie przy cmentarzu oraz wjazd z drogi wojewódzkiej, 
gdzie są dwa duŜe ubytki w drodze, ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie, drogi wojewódzkiej 
w kierunku Strzelec Krajeńskich, na której zauwaŜalne są wyrwy w drodze. 
 
Edward Podsiadło wnioskował o: 

- naprawę drogi od sklepu ABC do stawu w Sarbiewie, 
- naprawę dróg gruntowych w Sarbiewie (wnioski zgłoszone wyłącznie pisemnie). 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 11. 
 
12. Interpelacje i wnioski sołtysów. 
 
Janusz  Lessnau sołtys sołectwa Górecko prosił o informację odnośnie planów dot. 
mieszkania po byłej mleczarni w Górecku oraz na jakim etapie jest przygotowanie inwestycji 
związanej z budową sali w Górecku (zgłoszone wyłącznie pisemnie). 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 12. 
 
13. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 

a) wystąpienia Gminy Zwierzyn ze Stowarzyszenia Lubuska Sieć Szerokopasmowa 
z siedzibą w Gorzowie Wlkp., 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn stwierdziła, Ŝe na sali obrad 
obecnych jest 14 radnych, nieobecny radny Zdzisław Czajka. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia stwierdził, Ŝe był zwolennikiem 
wstąpienia do stowarzyszenia, gdyŜ myślał, Ŝe skorzystają na tym mieszkańcy. Pozostanie w 
szeregach stowarzyszenia wiąŜe się na razie tylko z płaceniem składek członkowskich, a nie 
ma wizji w najbliŜszym czasie powstania sieci. 
 
Na salę obrad powrócił radny Zdzisław Czajka. 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie wystąpienia Gminy Zwierzyn ze Stowarzyszenia Lubuska Sieć Szerokopasmowa z 
siedzibą w Gorzowie Wlkp. pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr XVIII/80/2011 w załączeniu do 
protokółu).  
 

b) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w miejscowości Górki 
Noteckie, oznaczonej numerem ewidencyjnym 115/10 o powierzchni 0,0109 ha, 

 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ 
nieruchomości połoŜonej w miejscowości Górki Noteckie, oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 115/10 o powierzchni 0,0109 ha (opinia nr 72/2012 w załączeniu do 
protokołu). 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe na omawianej działce znajduje się 
szambo, zainteresowany, Ŝeby zalegalizować ten fakt wystąpił o kupno działki na poszerzenie 
swojego gospodarstwa. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości połoŜonej w miejscowości Górki 
Noteckie, oznaczonej numerem ewidencyjnym 115/10 o powierzchni 0,0109 ha pod 
głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych ( Uchwała Nr XVIII/81/2011 w załączeniu do protokółu).  
  

c) zmiany regulaminu określającego warunki przyznawania i wysokości składników 
wynagradzania i niektórych świadczeń wynikających ze stosunku pracy 
nauczycieli, zatrudnionych w jednostkach oświatowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Zwierzyn, 

 
Wojciech Rojek przewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego 
warunki przyznawania i wysokości składników wynagradzania i niektórych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy nauczycieli, zatrudnionych w jednostkach oświatowych, dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Zwierzyn (opinia nr 76/2012 w załączeniu do 
protokołu). 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy wyjaśnił, Ŝe uchwała z 2009r. mówiła, Ŝe za godziny 
doraźne dyrektorzy szkół nie otrzymują wynagrodzenia. Wpłynął wniosek ZNP o wykreślenie 
tego zapisu z uchwały rady Gminy Zwierzyn, ja równieŜ zasięgnąłem opinii w tej sprawie, z 
której wynikało, ze takiego zapisu nie powinno być w uchwale, dlatego została przygotowany 
projekt uchwały. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie zmiany regulaminu określającego warunki przyznawania i wysokości składników 
wynagradzania i niektórych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli, 
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zatrudnionych w jednostkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Zwierzyn pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr XVIII/82/2011 w załączeniu do protokółu).  
 

d) zmiany uchwały Rady Gminy Zwierzyn w sprawie diet za udział w pracach Rady 
Gminy zwierzyn i jej organów, 

 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
przedstawił opinię komisji do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy 
Zwierzyn w sprawie diet za udział w pracach Rady Gminy Zwierzyn i jej organów (opinia nr 
73/2012 w załączeniu do protokołu). 

 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, Ŝe w 2006r. 
załoŜyliśmy, Ŝe diety radnych  będą wypłacane w oparciu o minimalne wynagrodzenie. 
Wszystko pasowało do ubiegłego roku, gdyŜ dieta przewodniczącego rady nie przekraczała 
kwoty bazowej określonej w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze 
stanowiska państwowe. Od 1 stycznia 2012r. nastąpił wzrost minimalnego wynagrodzenia, a 
nie nastąpił wzrost stawki bazowej i wystąpił taki przypadek, Ŝe kwota przekroczyłaby 
obostrzenie, jakie wynika z przepisu. Schodząc z 95% stawki najniŜszego wynagrodzenia do 
88 %, wówczas stawka nie przekracza stawki, o której mowa w przepisie. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński zapytał, na jakiej podstawie komisja ekonomiczna i rozwoju 
gospodarczego RG zaopiniowała stawkę dla przewodniczącej RG, gdyŜ nie ma w regulaminie 
pracy komisji opiniowania diet radnych. Odnośnie ustalanej kwoty diety dla przewodniczącej 
wspomniał,  Ŝe przez dwie kadencje był przewodniczącym RG i wówczas za podstawę do 
ustalania diety brana była wysokość minimalnego wynagrodzenia, gdyŜ ta kwota była zawsze 
mniejsza od kwoty bazowej określonej w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących 
kierownicze stanowiska państwowe. W tej chwili doszliśmy do absurdu, gdyŜ jako jedna z 
najmniejszych gmin mamy chyba najwyŜsze diety. Jesteśmy bogata gminą. W poprzednich 
kadencjach było tak, Ŝe kaŜdy radny pracował w dwóch komisjach. Wszyscy byli 
obwarowani jednakowymi obowiązkami i była jednakowa stawka wysokości diet. W tej 
kadencji były przypadki, Ŝe radna pracowała w trzech komisjach i miała taką samą dietę, jak 
radny, który pracował w jednej komisji. Stwierdził, Ŝe kwota minimalnego wynagrodzenia 
wzrasta i w przyszłym roku znowu będziemy ją obniŜać. Stwierdził, Ŝe zmierza do tego, Ŝeby 
w tej uchwale nie powoływać się na kwotę minimalnego wynagradzania, tylko na kwotę 
bazową określoną w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe. Dodał, Ŝe w pierwszej kadencji miał ustaloną stawkę diety na kwotę 850 zł, jako 
ryczałt bez Ŝadnej weryfikacji. Poinformował, Ŝe co niektórzy radni twierdzili, Ŝe i tak za 
duŜo, zrezygnował z tego  i przeszedł na kwotę 750 zł, to było 68,8% maksymalnej kwoty 
maksymalnej diety. Tak było przez I kadencję. Przez II kadencję co roku praktycznie kwota 
diety była obniŜana i nigdy nie była na 100 % maksymalnej diety.  Stwierdził, Ŝeby na 
następną sesję ustalić wysokość diet na tą kadencję. 
 
Radny Wojciech Rojek stwierdził, Ŝe diety radnych zmieniły się tylko procentowo, w 
związku ze zmianą stawki minimalnego wynagrodzenia, a my radni nie zmienialiśmy 
wysokości procentowej diet ustalonej w  poprzedniej kadencji.   
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, Ŝe opiniowanie projektu uchwały komisja 
dokonała na podstawie punktu 1 w § 1 regulaminu- sprawy z zakresu gospodarki finansowej 
gminy. JeŜeli chodzi o zmianę zapisu z minimalnego wynagrodzenia na zapis stawki bazowej 
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określonej w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe, 
to juŜ jest wola radnych. Wy jako radni poświęcacie swój czas i za to macie płacone.  
 
Radny Mirosław Gniewczyński zgłosił wniosek, Ŝeby kwota diet radnych była oparta o kwotę 
bazową określoną w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe. Stwierdził, Ŝe naleŜałoby pomyśleć o sołtysach, którzy mają ustaloną dietę na 
100 zł. MoŜna byłoby wprowadzić zapis, Ŝeby dieta dla sołtysa wynosiłaby 10% kwoty 
bazowej określonej w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała pod głosowanie wniosek, Ŝeby dieta w 
stosunku miesięcznym dla przewodniczącego RG i radnych gminy była uzaleŜniona od kwoty 
bazowej określonej w ustawie budŜetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe. „Za” wnioskiem głosowało 2 radnych (Mirosław Gniewczyński i Maria 
Rachańska), „przeciw” było 9 radnych, 4 radnych „wstrzymało się „ od głosu (Urszula 
Kruszyna, Zdzisław Czajka, Sebastian Hanys, Jacek Warchał). 
 
Radny Mirosław Gniewczyński zaproponował dietę dla przewodniczącego RG w wysokości  
80% minimalnego wynagrodzenia, tj. na dziś 1200 złotych. 
 
Radny Wojciech Rojek zapytał, jaka była dotychczas dieta przewodniczącej  i ostatnia dieta 
poprzedniego przewodniczącego. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe przewodnicząca dotychczas 
otrzymywała dietę w wysokości 95% minimalnego wynagrodzenia za pracę, która wynosiła 
1316,70 zł , a dieta poprzedniego przewodniczącego wg danych z 2009r. wynosiła 1212,20 zł. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński poinformował, Ŝe opłacał składki członkowskie forum 
przewodniczących i płacił za przejazdy, zadając pytanie, jaka jest propozycja 
przewodniczącej  odnośnie wysokości diety dla niej. 
 
Radny Wojciech Rojek stwierdził, Ŝe dieta zmienia się zaledwie o 4 zł. i dlatego proponuje 
pozostać przy propozycji 88 % minimalnego wynagrodzenia za pracę przy ustalaniu diety dla 
przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn. 
 
Stefania Sierocińska stwierdziła, Ŝe dotyczy to jej osoby, nie podając propozycji kwoty diety 
dla siebie, a to, co ona robi z dietą, to jest jej indywidualna sprawa. Następnie poddała pod 
głosowanie propozycję diety dla przewodniczącego RG w wysokości 80 % minimalnego 
wynagrodzenia. „Za” taką stawką głosował 1 radny (Mirosław Gniewczyński), „przeciw” 
było 11 radnych, 3 radnych „wstrzymało się „ od głosu ( Stefania Sierocińska, Maria 
Rachańska, Urszula Kruszyna). 
 
Natomiast za stawką diety dla przewodniczącego RG w wysokości 88% minimalnego 
wynagrodzenia radni glosowali następująco: „Za” było 13 radnych, „przeciw” był 1 radny 
(Mirosław Gniewczyński), „wstrzymała się” od głosu 1 radna (Stefania Sierocińska). 
  
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Zwierzyn w sprawie diet za udział w pracach Rady 
Gminy Zwierzyn i jej organów pod głosowanie. Uchwała została przyjęta większością 
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głosów,  „za” przyjęciem głosowało 14 radnych, „przeciw” był 1 radny (Mirosław 
Gniewczyński). Uchwała Nr XVIII/83/2012 w załączeniu do protokółu).  
 

e) zmiany uchwały budŜetowej na 2012 rok 
 

Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 
opinię odnośnie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2012 rok 
(opinia nr 74/2012 w załączeniu do protokołu). 
 
Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy zapoznała ze zmianami wprowadzonymi do projektu 
uchwały.  

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2012 rok pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr XVIII/84/2012 w 
załączeniu do protokółu). 
 

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn 
 
Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego odczytał 
opinię odnośnie projektu uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Zwierzyn (opinia nr 75/2012 w załączeniu do protokołu). 
 
Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, Ŝe do WPF wprowadza się korektę 
w związku z wprowadzeniem środków na finansowanie projektu Szkoła Równych Szans. 
Dodała jeszcze, Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa  przekazała stanowisko, Ŝe 
przedsięwzięcia , które będą realizowane w latach przyszłych naleŜ wykreślić z WPF. Będą 
one pojawiały się sukcesywnie w roku, w którym będą realizowane. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG otworzyła dyskusję. Nikt nie zabrał głosu w 
dyskusji, wobec czego przewodnicząca RG zamknęła dyskusję i poddała projekt uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn pod głosowanie. 
Uchwała została przyjęta większością głosów, „za” przyjęciem głosowało 14 radnych, 1 
radny „wstrzymał się „ od głosu (Zdzisław Czajka). Uchwała Nr XVIII/85/2012 w załączeniu 
do protokółu). 
 
Salę obrad opuścili radni : Leokadia Leśniewska i  Edward Podsiadło. 
  
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 12. 
 
 

14 .Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy udzielił odpowiedzi informując, Ŝe:  

- zostanie wykonana „akcja śmieci”, 
- w sprawie dróg powiatowych zostanie wystosowane pismo do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Strzelcach Krajeńskich  
- na drogi gminne zakupiono gruz i jest on sukcesywnie rozwoŜony, ale jeszcze drogi 

nie rozmarzły i nie ma co na duŜo liczyć, gdyŜ  środki na drogi są ograniczone, przy 
tak zdewastowanych drogach szybko się rozejdą., 
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- spróbujemy zadziałać w sprawie przeciekającego dachu ma budynku gminnym w 
Gościmcu,  

- w sprawie remontu dróg wojewódzkich zgłaszane wnioski zostaną przekazane na 
najbliŜszym spotkaniu władz gminnych z Zarządem Dróg Wojewódzkich, 

- pomieszczenia po byłej mleczarni zostaną wystawione na sprzedaŜ. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG ustosunkowała się do zgłoszonych pytań na 
poprzedniej sesji RG: 

- JeŜeli chodzi o aktualizację regulaminów komisji RG Zwierzyn, to komisja 
ekonomiczna i rozwoju gospodarczego oraz komisja oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG proponują do nowego statutu 4 komisje . Komisja ekonomiczna i 
rozwoju gospodarczego Rady Gminy Zwierzyn proponuje kilka zmian w swoim 
regulaminie. Natomiast Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i spraw Socjalnych Rady 
Gminy Zwierzyn postanawia pozostawić dotychczas obowiązujący regulamin bez 
zmian. Na temat działań komisji rolnictwa i ochrony środowiska RG i komisji 
bezpieczeństwa publicznego i ochrony przeciwpoŜarowej RG nic mi nie wiadomo. 

- Odnośnie pytania, czy będę przedstawiać sprawozdania roczne z działalności Rady 
Gminy Zwierzyn informuję, Ŝe w innych jednostkach jest z tym róŜnie. Dlatego 
chciałabym się zwrócić do Rady, czy mam składać sprawozdania roczne. W miesiącu 
grudniu nikt nie zwrócił uwagi, Ŝe takiego punktu nie ujęto w planie pracy na 2012 
rok. Następnie poddała pod głosowanie wniosek, Ŝeby na najbliŜszej sesji zdać 
sprawozdanie z działalności Rady Gminy Zwierzyn za 2011 rok, stwierdzając, Ŝe na 
sali obrad jest 13 radnych. „Wstrzymało się” od głosu 3 radnych, „przeciw” było 10 
radnych. Podsumowując stwierdziła, Ŝe sprawozdanie wobec tego przygotuje dopiero 
na koniec  roku za dwuletni okres działalności. 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG zamknęła punkt 14. 
 

15. Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Maria Rachańska przekazała informację na temat zorganizowanego zimowiska 
profilaktyczno-leczniczego dl 45 dzieci w ramach programu zdrowotnego „Profilaktyka 
zdrowotna dzieci i młodzieŜy realizowana przez Fundację na rzecz dzieci zagłębia 
miedziowego na terenie gminy Zwierzyn”. Program obejmował wykonanie badań 
monitoringowych na zawartość ołowiu we krwi dla dzieci ze szkół podstawowych i 
gimnazjalnych. 
 
Zdzisław Czajka przewodniczący komisji rewizyjnej RG zapoznał z protokołem komisji nt. 
analiza procesów postępowania z interpelacjami, wnioskami i zapytaniami radnych i sołtysów 
w okresie II półrocza 2011r. 
 
Salę obrad opuścił radny Sebastian Hanys. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński zapytał, czy wszyscy wiedzą, co powinien pod względem  
prawnym zawierać wniosek przedstawiony wójtowi. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG stwierdziła, Ŝe na sesjach zgłaszane są interpelacje i 
zapytania radnych, które maja swoje odzwierciedlenie w rejestrze interpelacji i zapytań 
przechowywanym w biurze rady i one były poddane kontroli. 
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Następnie poddała przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji rewizyjnej pod głosowanie. 
Radni przyjęli protokół jednogłośnie. Za głosowało 12 radnych. 
 
16.Zamknięcie XVIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
 
           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 
Sierocińska o godzinie 1425  zamknęła obrady XVIII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  
 
 
 
        Protokółowała:                                                         P r z e w o d n i c z y ł a:       
 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 
 
   Marzena Kaczmarek                                                   Stefania Sierocińska 
 
 
 
 


